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Schriftelijke vraag

Nationale ombudsman Renier van Zutphen stelt in een rapport over het nieuwe zorgstelsel
dat burgers vaak niet weten bij welk loket ze moeten zijn, maar ook dat de loketten het vaak
niet weten, waardoor instanties naar elkaar venruijzen. Hokjes denken blijft een drempel tot
het krijgen van de juiste zorg.

De ombudsman adviseert ook een overbruggingskrediet te verstrekken in het geval waarbij
dementerende ouderen op de wachtlijst staan voor opname in het verpleeghuis, maar nog
thuis wonen. ln dat geval verandert de financiering van ZVW en WMO naar WLZ waarbij het
totale budget voor de zorg van de cliënt vermindert en onvoldoende zorg geleverd kan
worden.

De SP is van mening dat onze inwoners ten allen tijde op een simpele manier, tijdig, de
juiste informatie en de juiste zorg moeten ontvangen. De fractie van de SP heeft hierbij de
volgende vragen:

1. ls het de wethouder bekend in welke mate in Roosendaal het aanvragen van de
juiste zorg als ingewikkeld en bureaucratisch wordt ervaren?

a. Zo niet, hoe gaat de wethouder hierin inzicht verschaffen en hierop actie
ondernemen? Zo niet, waarom niet?

b. Zo ja, indien het aanvragen als ingewikkeld en problematisch wordt ervaren,
wat gaat de wethouder doen om tot verbetering te komen van dit probleem?

2. ls het de wethouder bekend in welke mate in Roosendaal het'hokjes denken' ertoe
leidt dat inwoners niet (tijdig) de juiste zorg ontvangen?

a. Zo niet, hoe gaat de wethouder hierin inzicht verschaffen en hierop actie
ondernemen?

b. Zo ja, wat gaat de wethouder doen om tot verbetering te komen van dit
probleem?

3. ls het de wethouder bekend hoeveel inwoners vanwege plaatsing op de wachtlijst
voor verpleeghuiszorg en daarmee ontoereikend budget vanuit de WLZ, niet
voldoende of niet de juiste zorg ontvangen?
Gaat de wethouder actie ondernemen om te zorgen dat alsnog voldoende of de juiste
zorg wordt geboden?

a. Zo niet, waarom niet?

Namens,

SP, Marion Heessels



Deze vragen beantwoorden wij als volgt:

1. De wijze waarop onze inwoners het aanvragen van passende zorg ervaren, brengen wij

jaarlijks in beeld voor het onderdeelWmo-ondersteuning met het cliënt-ervaringsonderzoek.

De uitkomsten hiervan geven steeds aan dat onze inwoners de weg naar passende

ondersteuning op dit gebied prima weten te vinden en zij tevreden zijn over de

dienstverlening als het gaat om het vinden van de passende zorg.

Naast Wmo-ondersteuning kunnen onze inwoners ook een beroep doen op zorg in het kader

vanZorgverzekeringswet of de Wet Langdurige Zorg. Deze vallen niet onder de

gemeentelijke verantwoordelijkheid en wij hebben geen zicht op hoe onze inwoners het

aanvragen van deze vormen van zorg ervaren.

We hechten er wel waarde aan te benadrukken dat de Wmo-consulenten onze inwoners altijd

helpen bij het aanvragen van de juiste als er sprake is van de overgang van Wmo naar

Langdurige Zorg dan wel van een combinatie van Wmo-zorg en zorg in het kader van de

Zorgverzekeringswet.

2. De gemeente is verantwoordelijk voor slechts een deel van de zorg waarop mensen een

beroep kunnen doen. Alleen de Wmo valt onder onze verantwoordelijkheid; de WLZ en ZVW

niet. We hebben dus ook geen zicht op het totale speelveld en kunnen deze vraag dus ook

niet beantwoorden op basis van betrouwbare gegevens. Wel kunnen we zeggen dat de

samenwerking tussen de gemeentelijke Wmo-consulenten en de zorginstellingen die ook

WlZ-gefinancierde zorg bieden, over het algemeen goed is en dat afstemming op

cliëntniveau meestal snel geregeld is.

3. ln uw vraag legt u een mogelijk verband tussen wachtlijsten voor WLZ-zorg en onvoldoende

budget voorWLZ-zorg. Die relatie is echter niet 1 op 1 te leggen. De wachtlijsten suggereren

een tekort aan passende zorg, maar dat is niet altijd het geval. Op de wachtlijsten staan ook

mensen die vanwege de medische problemen een WlZ-indicatie hebben, maar er nog voor

kiezen deze zorg thuis te ontvangen en de opname in bv een verpleeghuis nog uit te stellen.

Daarnaast is het budget - zo geven onze lokale zorgaanbieders aan - niet het probleem waar

zij tegenaan lopen als er sprake is van oplopende wachttijden voor opname in een

intramurale setting. Het budget is toereikend, maar wachttijden kunnen soms oplopen als

gevolg van de krapte op de arbeidsmarkt en het gebrek aan voldoende gekwalificeerd

personeel. Dit probleem heeft de aandacht van zowel gemeente als betrokken

zorgaanbieders maar is op korte termíjn niet op te lossen.

lk hoop uw vragen hiermee voldoende te hebben beantwoord.

Hoogachtend,
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